

Editorial

Liebe Leserinnen,
liebe Leser,

die ersten zwei Forschungsbeiträge dieser Ausgabe widmen sich Doppelverdienerpaaren, dies jedoch mit unterschiedlicher Fokussierung.

Im ersten Beitrag wird untersucht, inwieweit sich Homogamie, soziale Unterstützung sowie die Verteilung der Haushaltsaufgaben auf berufliche Aufstiege beider Partner auswirken (Busch/Bröckel/Golsch).

Eine qualitative Studie aus Italien untersucht die vielfältigen Steuerungsaufgaben von berufstätigen Müttern im Management des Familienhaushalts (Alby/Fatigante/Zucchermaglio).

In einem Beitrag zur Theoriebildung werden familienbezogene Leitbilder identifiziert und aufgezeigt, wie sich diese auf generatives Verhalten auswirken können (Diabaté/Lück).

Ein weiterer Beitrag arbeitet in einem Vergleich zwischen deutschen und aus der Türkei, Russland und Polen zugewanderten Familien die Diversität elterlicher Einstellungen zum Kindergarten und der vorschulischen Lernerfahrungen der Kinder heraus (Leyendecker/Citlak/Schräpler/Schölmerich).

Auf der Grundlage der Daten der Partnermarktsurvey wird im fünften Beitrag der Zusammenhang zwischen Partnermarktopportunitäten und der Stabilität von Paarbeziehungen untersucht (Häring).

Das nächste Heft wird reguläre Forschungsbeiträge enthalten, während sich Heft 3/2014 dem Schwerpunktthema *Timing and spacing of births: Effects for children, parents and grandparents* widmen wird.

Wir wünschen Ihnen eine anregende Lektüre.

Henriette Engelhardt-Wölfler
Geschäftsführende Herausgeberin
Editor-in-chief

Dear Readers,

the first and second contributions in this issue are dedicated to research on dual-earner couples, although they highlight different aspects.

In the first paper, the authors investigate to what extent homogamy, social support as well as the division of household work affect the professional upward careers of both partners (Busch/Bröckel/Golsch).

In a qualitative study from Italy, the multifaceted control tasks of working mothers in managing family households are being investigated (Alby/Fatigante/Zucchermaglio).

In an article contributing to theory formation, family-related guiding role models (Leitbilder) are identified and it is pointed out how they could affect generative behavior (Diabaté/Lück).

Yet another contribution figures out the diversity of parental attitudes towards kindergartens as well as children's pre-school learning experiences by comparison of German parents with migrant parents from Turkey, Russia and Poland (Leyendecker/Citlak/Schräpler/Schölmerich).

Based on Partner Market Survey data, the fifth paper analyses the interrelations between mating opportunities in the partner market and the degree of stability in couples' relationships (Häring).

The next issue will contain regularly submitted research papers, whereas issue 3/2014 will be dedicated to a special theme: *Timing and spacing of births: Effects for children, parents and grandparents*.

We hope that this issue provides you with stimulating reading.

Kurt P. Bierschock
Redakteur
Managing editor